
 اقتصاد سلامت  خانواده و جامعه 
در گرو پیشگیری از بیماری ها

گروه اجتماعی: در نشســت علمی »اقتصاد سلامت« عنوان شد: رعایت 
اصول پیشــگیری از بیماریها، مهمترین ســرمایه گذاری ســودمند در مسیر 

برقراری اقتصاد سلامت خانواده و جامعه است. 
دکتر فرناز مشیری سخنران مدعو »نشست علمی اقتصاد سلامت با تاکید بر 
اهمیت توجه به اصول پیشگیری و استفاده از راهکارهای موجود، گفت: امروزه  
روشهای پیشــگیری از ابتلاء به بیماری ها و حفظ سلامت انسان متعدد است 
و اغلب به آسانی در دســترس قرار دارد.این جراح و متخصص زنان، زایمان و 
نازایی، افزود: توجه به توصیه های پزشکان در خصوص داشتن شیوه زندگی و 
تغذیه سالم، ورزش و تحرک کافی، استفاده از مکمل ها و ویتامین های مناسب، 
انجام واکسیناســیون، ... می تواند مهمترین اقدامات پیشــگیرانه در برابر بروز 
برخی امراض باشد. عضو انجمن متخصصین زنان و زایمان ایران افزود: مصرف  
ویتامین »دی«  بطور منظم و تحت نظر پزشــک با قابلیتهای مفیدی که دارد 
نیز میتواند نقش پیشگیرانه خوبی در مسیر سلامت انسان برقرار کند.وی گفت: 
اســتفاده از امگا3، محصولات دارویی پروبیوتیک، مکمل های دارویی و غذایی 
البته با نظر پزشــک و طبق دستور مصرف اختصاصی برای هرفرد نیز میتواند 
موجب افزایش سطح سیستم ایمنی بدن و پیگیری از انواع امراض و اختلالات 
شود. دکتر مشیری گفت: امروزه تاثیرات مثبت ناشی از مصرف ویتامین »دی« 
در پیشــگیری از پوکی استخوان، امراض قلبی عروقی، ام.اس، دیابت، آلزایمر، 
اثبات شده اســت و حتی برای تقویت باروری مردان و زنان به منظور داشتن 
فرزندان و نسلی سالم نیز مورد تاکید قرار دارد.وی گفت: هزینه های درمان برای 
مردم بالاست ولی با کمی دقت بسیاری از بیماری ها قابل مدیریت و پیشگیری 
خواهند بود.وی با یادآوری شــعار »پیشگیری همیشــه بهتر از درمان است«  
گفت: مثلا در مورد عارضه زگیل تناســلی، توجه ویژه به اقدامات پیشگیرانه از 
جمله تماس نداشتن با ســطوح آلوده احتمالی، دستگاه های لیزر رفع موهای 
زائد، کاشــت ناخن، همچنین  تاکید بر اهمیت واکسیناســیون علیه ویروس 
»اچ .پی. وی« در همین راســتا قرار دارد و خوشــبختانه با درایت مسئولان و 
اهمیت موضوع پیشگیری در نسل جوان کشورمان، واکسیناسیون علیه ویروس 
پاپیلومای انسانی عامل سرطان دستگاه تناسلی در آینده نزدیک ملی و کشوری 
خواهد شد. دانش آموخته ممتاز دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با تاکید 
بر اینکه  بیماری)زگیل تناســلی( راههای انتقال جنسی و غیر جنسی دارد و  
ویروس از طریق تماس با سطوح آلوده یا حتی پوست به پوست منقل میشود، 
گفت: واکســن نوترکیب برای پیشــگیری از ابتلا به انواع خطرناک ویروس تا 
کنون عارضه ای نداشته و انواع تولید داخل و خارجی واکسن »اچ.پی.وی« در 
کشــور وجود دارد که برای مردان تا 45سالگی و برای زنان تا سن 54 سالگی 
میتوانیم این واکســن را توصیه کنیم.دکتر فرناز مشیری با بیان اینکه سرطان 
منشــاء ژنتیکی دارد و چنانچه سرطان تیروئید، سرطان سینه، سرطان روده، 
پانکراس و دستگاه تناسلی در یک فرد از اعضا خانواده وجود داشته باشد باید 
سایر نزدیکان مراقب خود باشند و بررسی شوند، افزود: پیشگیری از ابتلاء  انواع 
سرطان ها به تغذیه و عوامل مختلف محیطی ارتباط دارد ولی با غربالگری ساده 
و حتی معاینات دوره ای و انفرادی میتوان به موقع آنرا شناسایی و اقدام درمانی 
ارائه کرد.وی در پایان با اشــاره به اهمیت سرمایه گذاری در مسیر پیشگیری، 
گفت: توجه به همه نکات پیشگیرانه مفهومی ارزشمند برای موضوع »اقتصاد 
ســلامت« دارد و جامعه پزشکی و علمی کشور با دانش خود کمک بزرگی در 

این زمینه ارائه خواهند کرد.

شیرگاه و کاشان مقاصد قطارهای گردشگری 
توجه به قطارهای گردشگری در سال های اخیر افزایش یافته است و بعد 
از قطار گردشگری تهران به شیرگاه، اکنون قطار گردشگری تهران به کاشان 
آغــاز به کار کــرده و آن طور که مدیرکل برنامه ریــزی و نظارت بر خدمات 
مســافری راه آهن می گوید، این شــرکت بنا دارد قطارهای دیگری در سایر 

مسیرها راه اندازی کند.
قطار گردشگری نوعی خدمات حمل و نقل ریلی به حساب می آیند که به 
منظور ارائه تجربه های گردشــگری به مسافران طراحی شده اند و خدماتی از 
جمله عبور از مســیرهای زیبا و دیدنی، برنامه های تفریحی،  خدمات رفاهی، 
راهنمایی های حرفه ای و توقف در مســیر را ارائــه می دهند. در این قطارها 
هدف صرفا رســاندن مسافر به مقصد نیست، بلکه بهره مندی از مسیر نیز از 
اهمیت بسیاری برخوردار است.محســن طباطبایی در گفت وگو با ایسنا، در 
تشریح قطارهای گردشــگری اظهار کرد که در قطارهای گردشگری مسافر 
داخل قطار از خدمات گردشــگری بهره مند می شود؛ مانند قطار مسیر تهران 
به شیرگاه که در بین راه توقف گاه هایی است، مسیر بکر بوده و جاده ای نیز در 
مســیر وجود ندارد. مسافران از امکانات مسیر استفاده می کنند و داخل قطار 
هم توضیحاتی در مورد اماکن داده می شــود و مسیر هم جذابیت گردشگری 
دارد.وی افزود: اولین قطار گردشــگری تهران به کاشان اخیرا راه اندازی شده 
اســت. این قطار تا کاشــان توقفی ندارد و در مســیر، خدمات خاصی ارائه 
می شــود. پس از آن ترکیب ریل و جــاده خواهد بود؛ یعنی اتوبوس هایی در 
انتهای مسیر وجود دارد که مسافران را به اماکن تاریخی برده و پس از بازدید 
از آنها، مســافران مجددا با قطار به تهران باز می گردند.مدیرکل برنامه ریزی 
و نظارت بر خدمات مســافری شــرکت راه آهن تصریح کرد: این اقدام باعث 
می شــود تعداد زیادی خودرو سواری از این مسیر حذف و سفر ایمنی برای 

مسافران فراهم شود. 
ضمن اینکه مســافران از خدمات گردشگری استفاده خواهند کرد.وی در 
ادامه گفت: راه آهن بنا دارد قطارهای گردشــگری را توسعه دهد. شروع این 
کار حدود دو ماه پیش با قطار تهران - شــیرگاه آغاز شــد که مستمر هر دو 

هفته یکبار تکرار می شود.
قطار تهران  - کاشــان نیز هر دو هفته یکبار انجام خواهد شد.طباطبایی 
اظهار کرد: قصد داریم در مناســبت های خاص، مســیرهای جدید راه اندازی 
کنیم. قطارهایی در حال بررســی هستند ولی هنوز نهایی نشده اند. در حال 
رایزنی با پیمانکاران در این خصوص هســتیم.وی عنــوان کرد: بنا داریم با 
کمترین هزینه این خدمات را به مردم ارائه دهیم و قیمت پایه و قیمت بلیت 
برابر سایر قطارها در این مسیر است.مدیرکل برنامه ریزی و نظارت بر خدمات 
مســافری شــرکت راه آهن در ادامه گفت: هزینه همه خدمات تور نیز روی 

بلیت حساب شده است.

 آزادی ۳۳۷۷ زندانی جرایم غیرعمد 
در سراسر کشور

سرپرست معاونت امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد حقوق بشر گفت: 
با کمک ســتاد دیه و خیرین، 33۷۷ زندانی جرایــم غیرعمد از زندان های 

سراسر کشور آزاد شدند.
به گزارش خبرگزاری مهر، در جلســه شــورای عالی قوه قضائیه، به غیر 
از بحث و بررســی مســائل حقوقی قضائی روز جامعه، اعضــا به تبادل نظر 
کارشناســی پیرامــون نحوه و چگونگی تعیین نرخ دیــه در موارد مربوط به 
شکســتگی ستون فقرات و مهره های کمر پرداختند و فتاوای مراجع تقلید و 
نظرات پزشکی قانونی کشور در این زمینه را مورد بررسی قرار دادند.همچنین 
کاظم غریب آبادی سرپرســت معاونت امور بین الملل قوه قضائیه و دبیر ستاد 
حقوق بشر به ارائه گزارشی از اقدامات صورت گرفته طی سه ماهه دوم سال 
جاری )تابســتان ۱4۰3( در حوزه های مرتبط با حقوق شهروندی پرداخت و 
گفت: در تابســتان سال جاری شاهد اخذ رضایت از اولیای دم و عدم اجرای 
مجازات قصاص برای ۱۶3 نفر از محکومین به قصاص در سراسر کشور بودیم 
که پرونده های ۱۰۰ نفر از آنها در نتیجه تلاش های شــعب شــوراهای حل 
اختلاف، ختم به صلح و ســازش شــد.وی افزود: در همین مدت و با کمک 
ستاد دیه و خیرین، 33۷۷ زندانی جرایم غیرعمد از زندان های سراسر کشور 

آزاد شدند.
غریب آبادی با بیان اینکه در تابستان سال جاری، ۲۰ هزار و ۶۱۹ زندانی 
در سراسر کشور با استفاده از ارفاقات قانونی و تسهیلات قضائی از زندان آزاد 
شــدند، عنوان کرد: در جریان عفوی که به مناســبت میلاد باسعادت پیامبر 
اکرم )ص( صورت گرفت، با عفو و آزادی و همچنین تخفیف مجازات دو هزار 

و ۸۸۹ نفر از محکومین موافقت شد.
سرپرست معاونت امور بین الملل قوه قضائیه خاطرنشان کرد: همچنین در 
ســه ماهه دوم ۱4۰3، شاهد صدور 4۸ هزار و 433 مورد مجازات جایگزین 

حبس توسط قضات سراسر کشور بودیم.

سلامت

گردشگری

ویژه

بارش پراکنده در تهران آلوده
اداره کل هواشناسی استان تهران از بارش پراکنده باران 
و در بعضی ساعات بارش برف به ویژه در ارتفاعات و دامنه ها 
خبر داد و اعلام کرد که هوای تهران تا پنج روز آینده آلوده 

خواهد بود.
به گزارش ایســنا بر پایــه واکاوی الگوهای همدیدی و 
بررســی نقشه های پیش یابی وضعیت جوی استان تهران از 
روز دوشنبه )۱۷دی ماه( تا چهارشنبه )۱۹دی ماه( با نفوذ و 
فعالیت سامانه بارشی، آسمان نیمه ابری تا ابری در پاره ای 
نقاط به ویژه نیمه شــمالی استان گاهی بارش پراکنده و در 
ارتفاعات و دامنه ها در بعضی ساعات بارش برف و رخداد مه 
پیش بینی می شود.در طول پنج روز آینده به ویژه امروز سه 
شنبه )۱۸دی ماه( در مناطق پرتردد شهری در بعضی ساعات 
غبار محلی، کاهش کیفیت هــوا و گاهی کاهش دید مورد 
انتظار اســت.روزهای پنجشنبه و جمعه )۲۰ و ۲۱ دی ماه( 
آسمان صاف تا قسمتی ابری گاهی همراه با وزش باد ملایم 
پیش بینی می شــود.بر اســاس اعلام اداره کل هواشناسی 
استان تهران، فیروزکوه با کمینه دمای ۱۱- درجه سانتیگراد 
ســردترین ایســتگاه اســتان تهران در ۲4 ساعت گذشته 
گزارش شده است.آسمان تهران سه شنبه )۱۸دی ماه( ابری، 
در بعضی ساعت ها غبار رفیق، در بعد از ظهر بارش پراکنده، 
گاهی وزش باد با حداقل 4 دمای و حداکثر دمای ۱۱ درجه 
سانتیگراد و طی چهارشنبه )۱۹ دی ماه( نیمه ابری تا ابری و 
غبار محلی، گاهی بارش پراکنده با حداقل دمای 3 و حداکثر 

دمای ۱۱ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

تولید بیش از ۱۶۴ میلیون اصله نهال در 
طرح کاشت یک میلیارد درخت 

مجری طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت گفت: 
۱۶4 میلیــون و ۹۰۰ هــزار اصله نهال تاکنون در ســال 
جاری در قالب طرح مردمی کاشــت یک میلیارد درخت 
تولید شده اســت. به گزارش ایسنا رضا احمدی افزود: از 
نهال های تولید شده در دومین سال اجرای طرح مردمی 
کاشــت یک میلیارد درخت، نزدیک به ۸۷ میلیون اصله 
نهال ســهم بخش دولتی و مابقی سهم بخش خصوصی 
اســت. تولید نهال بسته به نوع گونه ها ادامه دارد و برخی 
استان ها مانند خوزســتان، بوشهر و هرمزگان همواره در 
طول سال در حال تولید نهال هستند.وی با بیان این که 
طی امسال ۱5 میلیون اصله نهال توسط ادارات کل منابع 
طبیعی اســتان ها با مشــارکت مردم کاشته شده است، 
اظهارکرد: با توجه به کاهش 4۰ درصدی بارش نسبت به 
بلندمدت، تصمیم ما در طرح مردمی کاشت یک میلیارد 
درخت، استفاده از آب ســبز یا آب باران است. از این رو 
براســاس گزارش های هواشناســی در مورد وضع بارش، 
اقدام به کاشت نهال ها می کنیم و در فصل زمستان میزان 
کاشــت افزایش می یابد.مجری طرح مردمی کاشت یک 
میلیارد درخت در مورد کاشت گونه حرا تصریح کرد: سال 
گذشــته ۶ میلیون اصله نهال حرا تولید شد و پیش بینی 

امسال تولید ۱۰ میلیون اصله نهال حرا در کشور است.
وی گونــه حــرا را به لحــاظ نقش آن در ترســیب 
دی اکســید کربن، معیشــت مردم و اقتصاد دریامحور، 
ارزشــمند توصیــف کرد و گفــت: تولید نهــال حرا در 
چهار اســتان هرمزگان، بوشــهر، خوزستان و سیستان و 
بلوچســتان ادامه دارد.احمدی با بیــان اینکه تولید نهال 
حرا پیچیده و فنی اســت، اظهارکرد: در کاشت این گونه 
محدودیتی نداریم، زیرا آب آن همواره تامین اســت و با 
کمک بخش خصوصی مانند شــرکت های پتروشیمی و 
نفتی براساس مسوولیت های اجتماعی در چهار استان یاد 
شده، کاشت آن انجام می شــود. وی ادامه داد: بر اساس 
مطالعات پژوهشــکده حفاظت خاک و آبخیزداری، 4۷۰ 
هزار هکتار عرصه مستعد برای کاشت گونه حرا در اراضی 
جــزر و مدی مکــران فراهم اســت.مجری طرح مردمی 
کاشــت یک میلیارد درخت اضافه کرد: مطالعات موسسه 
تحقیقات علوم شــیلاتی کشور نیز نشــان می دهد، ۷۰ 
درصد تخم گذاری ماهیان در لابلای ریشــه های درختان 

حرا که در آب سواحل فرو رفته اند، انجام می شود.

هواشناسی

محیط زیست
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پسورد«  »یوزر  از  اســتفاده  »سوء 
الکترونیک  نسخه   سامانه  در  پزشکان 
و نشــت داروهای حیاتی میلیاردی به 
بازار ســیاه« اخیرا و در شرایط برخی 
البته  و  کمبودهای دارویی، خبرســاز 
مشکل ساز شــده؛ موضوعی که رئیس 
کل سازمان نظام پزشکی تنها راه چاره 
آن را اجرای تکلیــف قانونی »امضای 
دیجیتال پزشــکان« می داند و تاکید 
این سازمان،  آمادگی  علیرغم  که  دارد 
اما برخی در دوره قبل وزارت بهداشت و 

بیمه ها مانع اجرای آن شده اند.
محمد رئیس زاده در گفت وگو با ایســنا؛ 
در این باره گفت: متاسفانه با نسخه نویسی 
الکترونیک چالشی برای پزشکان دردسرساز 
شده و بعضا با سوء اســتفاده از یوزرپسورد 
پزشکان در سامانه نسخه الکترونیک و بدون 
اطلاع پزشک مربوطه، داروهای حیاتی گران 
قیمت نظیر داروهای شیمی درمانی، پیوند 
و ... تجویز می شــود و ایــن داروها با قیمت 
دولتی از داروخانه ها اخــذ و در بازار آزاد به 
فروش می رســند؛ این موضوع در شــرایط 
برخــی کمبودهــای دارویی، هــم مردم را 
دچار مشــکل می کند و هم پزشکان دچار 
گرفتاری های قضایی و حقوقی می شــوند.
وی با بیان اینکه این مســاله مورد اعتراض 
سازمان غذا و دارو و سازمان تامین اجتماعی 
نیز هست، افزود: در همین رابطه مراجعات 
مکرر از اعضای ســازمان نظام پزشــکی را 
شاهدیم که از یوزر پســورد آنها در سامانه 
نسخه نویسی الکترونیک سوء استفاده شده 
اســت.رئیس کل ســازمان نظام پزشــکی، 
اجرایی شــدن امضای دیجیتال پزشکان را 
تنها راهکار جلوگیری از این سوء استفاده ها 
و تخلفات دانست و گفت: طبق قانون برنامه 
بودجه ۱4۰۱ و ۱4۰۲ امضای دیجیتال برای 
نسخه نویســی الکترونیک بر عهده سازمان 
نظام پزشکی گذاشته شده است. در همین 
راستا سازمان نظام پزشکی علیرغم تکلیف 
حکومتی، بدون اخذ کمــک از بودجه های 

عمومی، در شــهریور ۱4۰۱ سامانه مربوط 
بــه امضای الکترونیک پزشــکان را طراحی 
و راه انــدازی کــرد و با حضور مســوولان 
وقت وزارت بهداشــت و رئیس کمیســیون 
بهداشــت مجلس، رونمایی شد.وی در این 
باره افزود: اما متاســفانه از آن زمان به دلیل 
مقاومت هایی که در برخی حوزه های وزارت 
بهداشت بویژه حوزه فناوری اطلاعات وزارت 
بهداشت وقت و سازمان های بیمه گر در دوره 
قبل وجود داشــت، این سامانه اجرایی نشد؛ 
این درحالیســت که جلسات مکرری هم در 
این باره برگزار شد و حتی دیوان محاسبات 
نیز جلسه ای را با حضور وزیر وقت بهداشت 
مختص این قضیه برگزار کرد و این موضوع 
را پیگیــر بودند. اما در مجموع این ســامانه 
بویژه توســط حوزه فناوری اطلاعات وزارت 
بهداشــت در دوره قبل به دلیل بحث هایی 
که چندان هم شــفاف نبود، اجرایی نشــد.
رئیس زاده گفت: بازار ســیاهی که برای این 

داروهای حیاتی و گران قیمت ایجاد شــده، 
آســیبی که در ایــن زمینه به مــردم وارد 
می شود و همچنین آسیب به حرمت جامعه 
پزشکی، مشــخصا متوجه کسانی است که 
ترک فعل انجام داده انــد و علیرغم تکلیف 
قانونی، برای راه اندازی و اجرایی شــدن این 
ســامانه اقدامی نکرده انــد.وی گفت: وقتی 
داروی گران قیمت ۱.5 میلیارد تومانی پیوند 
کلیه با نسخه پزشک و در شرایطی که خود 
پزشک در جریان نیست، از داروخانه اخذ و 
در بازار آزاد به فروش رفته، این آسیبی است 
که به مردم و همچنین به پزشک وارد شده 
و مشخصا جرم متوجه کسانی است که مانع 
امضای دیجیتال شــدند.رئیس کل  اجرای 
سازمان نظام پزشکی گفت: درخواست جدی 
سازمان نظام پزشــکی از سازمان بازرسی و 
دیوان محاسبات آن است که به این موضوع 
ورود کننــد و افرادی که بــه تکلیف قانونی 
خود عمل نکرده و مانع اجرای سامانه شدند، 

بازخواست شــوند.رئیس کل سازمان نظام 
پزشــکی تاکید کرد: اگر امضای دیجتال در 
الکترونیک اجرایی می شد،  سامانه نســخه 
این تخلفات تقریبا به صفر می رسید؛ چراکه 
امضای دیجیتال دست خود پزشک و است 
و با تلفن همراه وی قابلیت اســتفاده دارد و 
امکان سوء استفاده ندارد.رئیس کل سازمان 
نظام پزشــکی گفت: متاســفانه مراجعات 
مکرری از سوی اعضای ســازمان داریم که 
با این ســوء استفاده ها در پیچ و خم محاکم 
قضایی گرفتار شده اند تا اثبات کنند چنین 
داروهایی را تجویز نکرده اند.رئیس زاده گفت: 
در این زمینه با ســازمان بازرســی و دیوان 
محاســبات مکاتبه خواهم داشت و باید این 
موضوع مشخص شود که چرا علیرغم تکلیف 
قانونی و آمادگی سازمان نظام پزشکی برای 
اجرای امضای دیجیتال پزشــکان، اما برخی 
حوزه ها در دوره قبل در وزارت بهداشــت و 

بیمه ها مانع اجرای آن شدند.

معاون اول رئیس جمهور گفت: منطقه 
مکران به دلیل برخــورداری از منابع 
طبیعی کافی و عــدم محدودیت های 
اساسی، یکی از گزینه های مناسب برای 

انتقال پایتخت به شمار می آید.
اکوایــران ،»انتقال پایتخت«  به گزارش 
به یکی از شهرهای ســاحلی از اولین اظهار 
نظرهای مسعود پزشــکیان در مقام رئیس 
دولــت بــود . او در بازدیــد از فعالیت های 
زیربنایی و زیرســاختی قرارگاه ســازندگی 
خاتم الانبیاء   به مشــکلات پایتخت اشــاره 
کرده و گفته بــود  تهران به عنوان پایتخت 
کشور با مشکلاتی دســت به گریبان است 
که هیچ راه حلی جز انتقال مرکزیت نداریم؛ 
کمبود آب، نشســت زمیــن، آلودگی هوا و 
امثال آن با تداوم سیاســت ها و اقداماتی که 
تا به حال اتخاذ و اجرا شده اند، فقط تشدید 
شده و راه حل اساســی جابه جایی مرکزیت 
سیاســی و اقتصادی کشــور اســت. انتقال 
مرکزیت سیاسی و اقتصادی هم به این شکل 
که ما خودمان در تهران بنشینیم و به مردم 

بگوییم جابه جا شوند، مقدور و ممکن نیست، 
باید ابتدا خودمان برویم تا مردم هم دنبال ما 
بیایند.« او در بخش دیگه از سخنانش تاکید 
کرده که با ادامه روند فعلی حل مشکل تهران 
غیرقابل حل است. توسعه تهران با بی آبی که 
وجــود دارد، هر کاری کنیــم بی خود داریم 
وقت تلــف می کنیم.گزینه مطلوب او انتقال 
پایتخت به یکی از شــهرهای ساحلی بود . 
انتقال پایتخت یکــی از موضوعات مهم در 
مدیریت کشورهاست . مسئولیت بررسی این 
انتقال بر عهده محمد رضا عارف معاون اول 
رئیس جمهور گذاشته شد . او امروز از یکی از 
گزینه های پایتخت جدید تهران رونمایی کرد 
و گفت : در صورت به نتیجه رســیدن به این 
جمع بندی که تهران به دلیل محدودیت های 
موجود دیگر نمی تواند پاســخگوی نیازهای 
مردم باشــد، انتقال پایتخــت به منطقه ای 

جدید باید در دستور کار قرار گیرد. او منطقه 
مکران را به عنوان یکی از گزینه های جدی 
برای این انتقال معرفی کرد و اظهار داشــت 
کــه این منطقــه از محدودیت هــای منابع 
طبیعی مانند آب و مشکلات زیست محیطی 
آزاد اســت.عارف همچنیــن افــزود که در 
گذشــته نیز برخی دیگر از مناطق به عنوان 
گزینه های پایتخت جدید مطرح شده بودند، 
اما هر کدام از این مناطق با مشکلات خاص 
خود از جمله مســائل مربوط به تأمین آب 
و دیگر چالش های حاشــیه ای مواجه بودند. 
بــه همین دلیــل، منطقه مکــران به دلیل 
برخــورداری از منابع طبیعــی کافی و عدم 
محدودیت های اساســی، یکی از گزینه های 
مناسب برای انتقال پایتخت به شمار می آید.

انتقال پایتخت می تواند مزایای زیادی داشته 
باشد. یکی از بزرگترین مزایا، کاهش فشار بر 

تهران و توزیع بهتر منابع و امکانات در سطح 
کشور است. همچنین، می توان با ایجاد یک 
پایتخت جدید، فرصت هــای جدیدی برای 
توسعه زیرساخت ها، ایجاد اشتغال و ارتقای 
کیفیت زندگی شهروندان فراهم کرد.اما این 
انتقال بــدون چالش نخواهد بود. هزینه های 
بالا برای ســاخت و آماده سازی زیرساخت ها 
در یک پایتخــت جدید، جابجایــی مراکز 
دولتی و مشکلات اجتماعی و فرهنگی ناشی 
از تغییر مکان پایتخت از جمله چالش هایی 
اســت که باید به دقت بررسی شوند.انتقال 
پایتخت تصمیمی مهم و پیچیده اســت که 
باید با بررسی دقیق تمامی جوانب اقتصادی، 
اجتماعی و زیســت محیطی اتخاذ شــود. با 
توجه به مشکلات موجود در تهران و مزایای 
بالقــوه منطقه مکران، به نظر می رســد که 
این منطقه می تواند گزینه ای مناســب برای 
انتقــال پایتخت ایران باشــد. بــا این حال، 
لازم اســت که در کنار ایــن مزایا، چالش ها 
 و هزینه هــای مربوط بــه این انتقــال نیز 

به دقت تحلیل شوند.

رئیس موسسه کار و تامین اجتماعی 
با بیان اینکه بین ۲۲ تا ۲۷ درصد مردم 
تامین حداقل  و در  بــوده  فقر  درگیر 
نیازهای اساسی دچار مشکل هستند، 
تاکید کرد: اهمیت دادن به موضوع فقر 
جزو مهم ترین مسائلی است که باید به 

آن توجه کرد.
رئیس موسســه کار و تامین اجتماعی با 
بیان اینکه بین ۲۲ تا ۲۷ درصد مردم درگیر 
فقر بوده و در تامین حداقل نیازهای اساسی 
دچار مشکل هســتند، تاکید کرد: اهمیت 
دادن به موضوع فقر جزو مهم ترین مسائلی 
اســت که باید بــه آن توجه کــرد. ابراهیم 
صادقی فر در نشســت افق گشــایی موضوع 
فقر اظهار داشت: موضوع فقر به عنوان یک 
چالش اساســی در کشــورها مطرح است و 
بیــش از 4۱۶ میلیون نفر در دنیا دچار فقر 
شدید هستند.وی افزود: نسبت فقر بین زنان 
و مردان 3۰۷ میلیون بــه3۰۶ میلیون نفر 

است و بیش از 35۰ میلیون نفر آن ها کمتر 
از ۱5 سال سن دارند.این مسئول در وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی ادامه داد: امروزه 
فقر در ایران یک مسئله حاشیه ای نیست و 
تبدیل به واقعیت انکارناپذیر شده که بخش 

اعظمی از جامعه را درگیر کرده است.وی با 
بیان اینکه بین ۲۲ تا ۲۷ درصد مردم درگیر 
فقر بوده و در تامین حداقل نیازهای اساسی 
دچار مشکل هســتند، تاکید کرد: اهمیت 
دادن به موضوع فقر جزو مهم ترین مسائلی 

است که باید به آن توجه کرد.رئیس موسسه 
کار و تامیــن اجتماعی تاکیــد کرد: با اهرم 
اقتصادی به جنگ فقر رفتن اشــتباه است و 
باید ریشه های آن را در موضوعات سیاسی، 
اجتماعی و فرهنگــی دنبال کرد.صادقی فر 
با تاکید بر اینکه سیاســتگذاران باید برنامه 
جامــع و هماهنگی برای فقرزدایی داشــته 
باشند، افزود: با چند پژوهشگر نمی توان این 
مشــکل را حل کرد و باید جلسات متعدد را 
برگزار کرد؛ بیش از ۲۰ نهاد دولتی و ناظر به 
این نشست دعوت شدند و 3۰ محور مطرح 
شده تا تمام مسائل حوزه فقر را مورد توجه 
قرار خواهیم داد. در سطح کشور نیاز به یک 
گفتمان رفاهی داریم.رئیس موسســه کار و 
تامین اجتماعی افزود: آمارهای موجود نشان 
می دهد که بازماندگــی از تحصیل در حال 
افزایش اســت که این نیز به دلیل مشکلات 
اقتصادی و اجتماعی اســت و باید مســائل 

مربوط به آن را بررسی کرد.

رئیس سازمان نظام پزشکی خبر داد

ورود سازمان بازرسی به پرونده داروهای میلیاردی

پایتخت به این شهر ساحلی منتقل می شود؟ 

رونمایی از یکی از رقبای تهران

رئیس موسسه کار و تامین اجتماعی:

۲۲ تا ۲۷ درصد مردم ایران درگیر فقر هستند 

پرده برداری از نمای پاساژ علاءالدین نا ایمن  فعالیت ۳۵ مدرسه ایرانی در خارج از کشور 
فرداد عدالتخواه شــهردار ناحیه ۱ منطقه ۱۱ تهران گفت: پرده هایی که مالک 
پاساژ علاءالدین یک سال بر نما پوشانده بود برداشته شد اما اقدامی برای ایمنی 

انجام نشده است.
فرداد عدالتخواه شهردار ناحیه ۱ منطقه ۱۱ در واکنش به برداشتن پرده های نمای پاساژ 
علاءالدین گفت: یک ســال مالک پاساژ به بهانه ایمن سازی نما نسبت به نصب داربست و 
پوشــاندن نمای ساختمان اقدام کرده بود که با فشار شــهرداری و همراهی اهالی رسانه و 
قضاوت افکار عمومی امروز شــاهد برداشته شــدن پرده های پاساژ بودیم.او افزود: برداشتن 
پرده ها دلیلی بر اقدام بر ایمنی نیســت و مالک پاســاژ از ۱۰ روز گذشته اقدامی برای رفع 
تخلفات و ناایمنی نکرده است. برداشتن پرده هم به ظاهر اقدامی برای بازی با افکار عمومی 
است چرا که هیچ قدمی برای ایمنی یا اخذ پایان کار و احداث پارکینگ ها و ادای بیت المال 
به شهر و شهروندان توسط مالک پاساژ علاءالدین نشده است.عدالتخواه گفت: علاوه بر اینکه 
قبلًا این ساختمان توسط دستگاه های مرتبط ناایمن شمرده شده است حتی بیمه هم اعلام 
فسخ قرارداد کرده و یک سال بر وزن ساختمان داربست هم اضافه شده است که واقعاً برای 

این سازه قدیمی خطر آفرین است. 
ما به صورت مکتوب و شفاهی از رسانه و قوای تحت اختیار سعی کردیم به مردم، کسبه 
و مالک اعلام خطر کنیم ولی بخاطر شــرایط کسبه تمام تلاشمان را می کنیم تا با اقدامات 
قهری آسیبی به کسبه وارد نشود.براساس گزارش روابط عمومی منطقه ۱۱، شهردار ناحیه 
۱ منطقه ۱۱ تهران در ادامه در پاسخ به بیان برخی موارد ناایمنی داخل پاساژ گفت: درست 
نیست مردم را دعوت به بررسی میدانی از پاساژ ناایمن علاءالدین کنیم ولی از اهالی رسانه 
دعوت می کنیم به عنوان نماینده های افکار عمومی پا به این پاساژ بگذارند و طبقات منفی و 
تا ۶ را میدانی ملاحظه کنند. با سیم های رها شده و پله برقی غیر استاندارد و آسانسورهای 
مســدود و راهروهای مسدود و پله های فرار غیر استاندارد و مسدود و هزاران موارد ناایمنی 

واضح و روشن برخورد می کنند. 

ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه بحث تجهیزات و تامین لوازم داخلی 
مدارس خارج از کشور از اعتبارات وزارت آموزش و پرورش و در قالب سرانه تامین و ارسال 
می شــود گفت: دو مدرسه خارج از کشور در شارجه و ازبکستان نیازمند تجهیزات جزئی 

برای تکمیل شدن هستند که کارهای آن ها در حال پیگیری است.
به گزارش تجارت نیوز، علی فرهادی با بیان اینکه 35 مدرسه ایرانی در خارج از کشور 
وجود دارد که عموماً ســاخته شده یا ملک آن ها اســتیجاری است گفت: در حال حاضر 
مدرسه در حال ساخت به جهت نیازمندی در تامین اعتبار نداریم.وی با بیان اینکه یکی دو 
مدرسه خارج از کشور نیازمند تجهیزات جزئی برای تکمیل شدن هستند که کارهای آن ها 
در حال پیگیری است افزود: یکی از مدارس در شارجه و دیگری در تاجیکستان قرار دارد 
که به صورت تقریباً نیمه کاره هستند که سازمان نوسازی مدارس پیگیر تکمیل آنهاست 
است.ســخنگوی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه سایر مدارس فعال یا ملکی و یا در 
حال حاضر به صورت استیجاری )ملکی که جمهوری اسلامی ایران و آموزش و پرورش آن 
را اجاره کرده( فعالیت دارند ادامه داد: بحث تجهیزات و تامین لوازم داخلی این مدارس از 
اعتبارات وزارت آموزش و پرورش تامین و در قالب ســرانه ارسال می شود.فرهادی با بیان 
اینکه بخش دیگری از اعتبارات مدارس خارج از کشــور از طریق درآمدهای محلی تامین 
می شــود اظهار کرد: دانش آموزانی که از ســایر کشورها در این مدارس تحصیل می کنند 
و شــهریه می پردازند بخشــی از اعتبارات را تامین می کنند.سخنگوی آموزش و پرورش 
همچنین پیشتر در خصوص حضور معلمان ایرانی در این مدارس به ایسنا گفته بود: اعزام 
معلمان به خارج از کشور از بین معلمانی است که سابقه  تدریس آن ها زیر ۱5 سال و بالای 
۲۶ ســال نباشد؛ هزینه های اسکان، حقوق، ایاب ذهاب آن ها به خارج از کشور و برگشت 
آن ها به ایران نیز با آموزش و پرورش است. حقوق این معلمان هر سه ماه یکبار به صورت 
ارزی تامین می شود.حدود ۹ هزار دانش آموز ایرانی در خارج از کشور تحصیل می کنند که 

با فارسی آموزان و دانش آموزان بین المللی در مجموع حدود ۱۲ هزار نفر می شوند.

اسناد املاک و مستغلات کشور 
الکترونیکی می شود

معاون امور املاک ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور 
گفت: هم اکنون همزمان با سند حد نگاری سند الکترونیکی 
نیز صادر می شــود و این زمینه مقدمه ای برای حذف سند 
فیزیکی است. صفدر کشاورز، سخنگو و معاون امور املاک 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور در یک برنامه تلوزیونی با 
موضوع تشریح قانون الزام به ثبت رسمی اموال غیر منقول، 
گفت: تثبیت مالکیت اشــخاص حقیقــی و حقوقی، اعتبار 
بخشیدن به عقود و مالکیت اموال مردم، اجرای مفاد اسناد 
رسمی لازم الاجرا و ثبت شــرکت های تجاری و مؤسسات 
غیرتجاری مهمترین وظایف ســازمان ثبت اسناد است.وی 
در ادامه با اشــاره به اینکه هم اکنون همزمان با ســند حد 
نگاری سند الکترونیکی هم صادر می شود، افزود: این زمینه 
مقدمه ای برای حذف ســند فیزیکی است. ما قریب به سه 
میلیون تعداد سند الکترونیک صادر کرده ایم، زیرساخت ها 
فراهم است. شــرایط برای تولید اسناد الکترونیک را کاملًا 
فراهم کردیم منتها برای اجرای قانون الزام ناگزیر شــدیم 
فعلًا فیزیــک را حذف نکنیم.به گــزارش خبرگزاری مهر، 
معاون امور املاک ســازمان ثبت اســناد و املاک کشــور 
اظهار داشت: وظایف سازمان ثبت بسیار گسترده است. سه 
مرحله برای سازمان می توان تعریف کرد؛ یک بخش سنتی، 
بخش الکترونیکی که از ســال ۱3۹۱ شروع شده و بخش 
هوشمندســازی امور؛ با توجه به برنامه تعالی امور به سمت 

هوشمندسازی حرکت می کنیم.

فن آوری


